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Întrebarea cu solicitare de răspuns scris E-001351/2013
adresată Comisiei
Articolul 117 din Regulamentul de procedură
Elisabeth Köstinger (PPE), Albert Deß (PPE), Michel Dantin (PPE), Peter Jahr (PPE), Rareş-
Lucian Niculescu (PPE), Astrid Lulling (PPE), Elisabeth Jeggle (PPE), Hans-Peter Mayer (PPE), 
Béla Glattfelder (PPE), Mairead McGuinness (PPE), Christa Klaß (PPE), Esther Herranz García 
(PPE), Czesław Adam Siekierski (PPE) şi Sergio Paolo Francesco Silvestris (PPE)

Subiect: Evaluarea de către EFSA a riscului prezentat de neonicotinoide 

Autoritatea Europeană pentru Siguranța Alimentară a fost mandatată de către Comisia Europeană să 
evalueze riscurile legate de utilizarea neonicotinoidelor clothianidin, imidacloprid și thiamethoxam în 
tratarea semințelor. Au fost identificate consecințele acestor substanțe active asupra coloniilor de 
albine.  Rezultatul EFSA relevă o serie de riscuri pentru populațiile de albine, în anumite cazuri 
evaluarea riscului neputând fi finalizată atât din cauza informațiilor incomplete, cât și datorită presiunii 
timpului. Ca urmare a acestor concluzii, Comisia Europeană a pus în discuție neîntârziat interzicerea 
acestor substanțe active.  Având în vedere impactul major al unei astfel de decizii la nivel economic și 
ecologic, se adresează Comisiei următoarele întrebări:

1. Care este părerea Comisiei în ceea ce privește aceste lacune, în urma cărora cercetările 
efectuate de EFSA nu pot fi considerate reprezentative pentru întreaga Uniune Europeană?

2. Se va lua în considerare faptul că studii științifice anterioare, finalizate, referitoare la testarea 
acestor substanțe active și care conțin rezultate concrete și o serie de recomandări privind 
măsurile care ar trebui luate, nu au fost incluse în această evaluare?

3. Ca urmare a strânsei colaborări dintre domeniul apicol și cel agricol, în anumite state membre au 
fost implementate măsuri care au condus la rezultate semnificative. Au fost luate în considerare 
și exemplele acestor state membre?

4. Apariția insectelor dăunătoare, precum Diabrotica virgifera (viermi vestici ai rădăcinilor 
porumbului) are ca rezultat un număr în continuă creștere de culturi distruse în multe dintre 
statele membre. Va fi întocmită atât o evaluare, cât și o recomandare cu privire la metode 
alternative de combatere a insectelor dăunătoare?

5. În ceea ce privește recomandarea cu privire la metodele alternative, poate Comisia să le 
garanteze agricultorilor faptul că aceștia vor avea și în viitor libertate de alegere în ceea ce 
privește culturile fără OMG-uri?


